
 30.09.09/163.13 1 

 2 

3 

4 

SENTRALSTYREMØTE 04.09-06.09.09 
Saksbehandler: Mari-Kristine Morberg 
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Tilstede:  Lars-Petter Helgestad, Kari-Anne Ribsskog, Birgitte Meyer, Espen 
Urkegjerde, Kjetil Hermansen, Anna Marie Antonsen, Helene 
Kleppestø, Gunnhild Strokkenes, Dan-Raoul Husebø Miranda (ikke 
stemmerett), Anders Garbom Backe (referent). 

Forfall:  Siri Engen, Synøve Vang, Ida Brustad Stokke, Mari-Kristine Morberg 
(sekretariatet). 

 

Sak 40/09 Innkalling og saksliste 
Sentralstyrets vedtak: 

”Innkalling og sakliste ble godkjent.” 

  

Sak 41/09 Referat fra forrige møte 
Linje 99 burde være ”med Dan-Raoul” ikke ”om”.  

Sentralstyrets vedtak: 

”Referat fra maimøtet ble godkjent.” 

 

Sak 42/09 Orienteringer  
a. Medlemsrekruttering 

Dagens tall: 620 medlemmer. Det er viktig å merke seg at ca. 50 av disse ikke 
vil regnes som tellende medlemmer ved slutten av året fordi de fyller 26 år i år. 

To tiltak kan øke medlemstallet til over 700 innen nyttår:  

‐ Kontakte unge HEF-medlemmer og de som tas ut av tilhørigregisteret  
m/brev. 

‐ Skrive kort om hvem/hva HU er  



Dette brevet som nå sendes ut ser mye bedre ut enn det forrige og er 
forhåpentligvis uten feil som de tidligere har hatt (feilplassert tekst etc.) 
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Det er ca. 10 000 tilhørige barn i HEF. Lars-Petter satser på å få minst 200 nye 
medlemmer før desember. 

b. Styrets runde 

Dan-Raoul: Egentlig ikke så mye. Jobbet en del med filmen. Skulle egentlig gått 
gjennom de forskjellige partienes programmer, etc. men fikk ikke med seg at 
fristen var så tidlig – heldigvis gjorde Maarten det. Var på sommerleir. Har 
planlagt høstseminar. Var nedom HU Kristiansand og fikk i gang nytt styre 
(ekstraordinært årsmøte). Holdt litt på med Nepal-turen, vaksine etc.  

HEF i Stavanger ønsker å hjelpe til med å starte et HU-studentlag. 

Espen: Var ikke på forrige styremøte pga. eksamen. Vært på landsmøtet til HEF 
(lærerikt). Ble valgt inn i redaksjonskomitéen. Glad for å igjen bli oppnevnt som 
regionskontakt for Vestlandet. Deltok på sommerleir. Prøvd å ta kontakt med 
lokallagsledere, ikke noen suksess – lite svar. Kontaktet av Egersund hvor noen 
ønsker å starte lokallag, tenker å besøke dem (få det gjennomført før oktober). 

Anders: Har fulgt med på mailen og docs. Sett gjennom og endret på et 
dokument om arrangement av hyttetur (skrevet av Gunnhild). Gjort tilsvarende 
med brev til unge HEF-medlemmer (skrevet av Lars-Petter). Deltok på 
landsmøte til HEF som delegat (var opprinnelig vara) noe som var veldig 
lærerikt. Var ungdomsrepresentant for første gang på fylkesstyremøtet til HEF 
Vestfold. Deltok på sommerleir. Var på møtet hvor mulig oppstart av Drammen 
ble diskutert. Livredning i Kristiansand. 

Lars-Petter: Vært i London på Darwin-seminar, Kasteløseminar, European 
Humanist Federation (observatør) og Generalforsamling i International Humanist 
and Ethical Union (observatør), Hovedstyremøtet til HEF før Landsmøtet, AU-
møter annenhver uke (bortsett fra i juli), møte med medlemsservice (ang. 
rutiner for innmelding, utmelding, velkomstpakker etc.), litt ferie i juli – har 
flyttet til Hasle. Tilbake på kontoret m/MKM i slutten av juli. Forberedning og 
gjennomføring av sommerleir. Oppstart og ”vedlikehold” av aksjon. Fått 
leserbrev på trykk i Dagsavisen. Overlatt Facebook til de andre i styret. Fått i 
gang HU på Twitter sammen med Kjetil. Dialogtreff på Lillehammer (LNU). 
Høringskurs i LNU (gjort før, men nytte å lære om, interessant). Deltatt på 
oppstart av lokallag i Drammen og debattmøte hos HEF Buskerud.  Sommerleir-
evaluering. Stand på Blindern. Innledet på Oslos leserbrevaksjon. 
Samarbeidsmøtet med Kristin Mile. Forberedt SS-møtet. 

Birgitte: Er regionskontakt sammen med Espen. Snakket med Espen på 
sommerleir. Håper på å få til hyttetur med lokallagene de er regionskontakter 
for. Sitt første SS-møte, forrige gang var hun på konfirmasjonsseremoni, 
sammen med Kari-Anne. Førde har meldt interesse for å starte lokallag. 

Anna Marie: Ikke så mye. Prøvd å snakke med lokallagene hun er 
regionskontakt for, samt avtale møte, etc. (Østfold, Oslo, Vestfold). Sett over 
ting på e-post, gjort småting. Snakket med russeservice og russedress for å få til 
happyhuman-strykemerke. Ser positivt ut og jobber fortsatt med saken. 



Gunnhild: Jobbet sammen med Synøve ang. leserbrevet til snik-kristen-
aksjonen. Jobbet med hyttetur-opplegg til verktøykassa og med livssyn på 
nettsidene med Synøve. Sommerleir. Regionskontakt. Småting/mail. Stand på 
Skeive dager i juni med HEF Oslo. 
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Kari-Anne: Var ikke på forrige møte pga. konfirmasjon. Har hatt 100 % + jobb. 
Fulgt med på nett/mail. Snakket med Synøve ang. Gjøvik, snakket med Hamar. 
Fornøyd med at man har fordelt Østlandet. Ser en lysere fremtid. 

Helene: Flytta til Stavanger. Jobbet med aksjonen. Snakket mye Tromsø – 
fungerer fint. Har lyst til å besøke, men må snakke med dem og Anders 
angående dato. Vært på sommerleir. Ungdomsrepresentant i Fylkesstyret til HEF. 

Kjetil: Samlet inn økonomibøker og purret på dem, jobbet med dem. Fordelt 
penger med Mari-Kristine. Sommerleir, aksjon, NRK (Migrapolis). 

c. Sekretariatet  

(Mari-Kristine er syk og kunne derfor ikke legge frem) 

d. Lagenes runde  
Se eget referat, arkivkode 163.12. 
 

e. Økonomistatus  

Kjetil orienterte. Situasjonen ser ok ut per dags dato. Ser ut til å bli underforbruk 
på sommerleir pga. egenandelen på reise.  

f. Høstseminar  

Det er fullt (etter tre dager). Temaet er menneskerettigheter.  Programmet ser 
bra ut. Siri jobber med å få innledere. Har mange aktiviteter, for å bryte opp 
dette med innledere. Det hele skjer på Maridalen skole. 500 kr for å delta.  

Flere har lyst til å delta enn det vi har kapasitet til. Hva kan vi gjøre med dette til 
senere arrangementer? Vi trenger større lokaler – sted å sove, hvor alle kan 
være, mat, etc. Sentralstyret må bidra, særlig med matlaging og praktiske 
oppgaver. Dan-Raoul, Kjetil og Helene jobber videre med Siri for å få seminaret i 
havn. 

g. Aksjon snik-kristnet  

Mange bra stands i lokallagene. Begynt å dabbe av på facebook. Twitter har vært 
nyttig. Viktig å jobbe med denne saken – få kjenner til fakta. Ca. 100 har sjekket 
om de er medlem eller tilhørig i statskirken via vårt nettskjema. 

h. Meld deg ut av statskirkedagen  

Setralstyret er usikker på hvorvidt man skal prioritere dette i kjølvannet av 
aksjon snik-kristnet. Det er lite engasjement og enkelte føler det blir for mye 
negativt fokus.  Sentrale aktører er i Nepal i de to ukene før 1. november. 
Dersom noen andre drar det i gang kaster vi oss på, ellers er det en aksjon å ha i 
bakhånd til neste år. 

i. Rapport fra Frifond-kontroll  



Ikke alle hadde fått tilsendt rapport i møtepapirene. Kjetil sørger for at det blir 
gjort. Han refererte innholdet i rapporten muntlig, kontrolørene var positive og 
anbefaler at HU skriftliggjør rutiner knyttet til fordeling av frifondsmidler og 
iverksetter tiltak som sørger for at flere lag søker om støtte. 
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Sak 43/09 Oppløsning av inaktive lokallag 
Saken gjelder Eiker, Levanger og Grimstad lokallag. Ålesund har også vært oppe 
til vurdering, men de er muligens på vei tilbake? De har blant annet levert 
økonomibok. 

Har sentralstyret rett til å legge ned lokallag? Ifølge fellesvedtekter for lokallag 
må laget legges ned på sitt eget årsmøte, men denne gangen er det nødvendig å 
gjøre det på en annen måte. Lars-Petter mener det er innenfor de rammene 
Sentralstyret har ettersom lokallagene i realiteten er døde.  

Det er ikke full enighet i styret. Helene foreslår alternativt å fjerne dem fra 
nettsidene og vente med å legge de ned til Landsmøtet. Lagene ble fjernet fra 
nettet allerede etter forrige sentralstyremøte. Vedtektene sier også at 
Sentralstyret er øverste myndighet i organisasjonen mellom landsmøtene. 

Pengene til lokallagene (kun Frifondsmidler som skulle vært brukt opp før 
sommeren) kan ikke fordeles til andre lokallag før de døde lagene er lagt ned. 
Sentralstyret tolker det som at de har retten til å legge ned inaktive lokallag, når 
lokallagene selv ønsker å oppløses. 

Styret ønsker å legge frem forslag til en vedtektsendring på neste landsmøte 
som imøtegår denne situasjonen.  

 

Sentralstyrets vedtak:  

”Eiker, Grimstad og Levanger lokallaga oppløses. Midlene overføres til 
årets Frifondpott og fordeles til resterende lokallag.” 

 

Sak 44/09 Fordeling av frifondsmidler  
Betales ut 15. september. 

Forslaget til fordeling fra økonomileder er basert på de innsendte økonomibøkene 
fra lokallagene. Får noen lokallag for mye? Klarer vi å bruke de opp? Pengene er 
til for å brukes opp før september neste år. 

 

Sentralstyrets vedtak: 

”Følgende fordeling av frifondsmidler vedtas: 

 Haugalandet = 10 637,36   
 Vadsø = 18 427,92 
 Bergen = 5 556,56 



 Sandnes = 16 903,68 153 
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 Vestfold = 8 774,4 
 Østfold = 20 460,24 
 Ålesund = 11 992,24 
 Kristiansand = 19 952,16 
 Jæren = 7 588,88 
 Hamar = 19 274,72 
 Tromsø = 9 621,2 
 Gjøvik = 10 976,08 
 Oslo = 15 718,16 
 Stavanger = 2000 
 Trondheim = 2000” 

 

Søndag 6. september kl. 14.13 – Kari-Anne forlater møtet, Dan-Raoul får 
stemmerett. 

 

Sak 45/09 Høring om tilskudd til barne- og ungdomsorganisasjoner 
I følge Humanistisk Ungdoms Plattform bør vi være i mot det nye tillegget. Det 
vil bli kaotisk hvis dette vedtas. Det er en barne- og Ungdomsorganisasjon – ikke 
et trossamfunn. Hvor mange må tro på dette for at det skal bli ”sant”/riktig? 
Midlene som fordeles er skattepenger.  Endringsforslaget er selvmotsigende.  

Lesing av HU og PRESS’s (Redd Barna Ungdom) felles høringsuttalelse. 
Endringsforslag: (…) som arena for medbestemmelse og demokrati bør ikke 
godta diskriminering. (i fet skrift) – bytte ut ”bør” med ”kan”/”skal”. Tillegg: 
Femte avsnitt: (…) uten demokratikrav. Noe vi ser på som svært uheldig (eller 
lignende). 

Sentralstyrets vedtak: 

”Sentralstyret godkjenner HU og PRESS’s høringsuttalelse og vil forsøke å få 
igjennom våre endrings- og tilleggsforslag.” 

 

Sak 46/09 Revisjon av vedtekter 

Sentralstyrets vedtak: 

”Dan-Raoul, Anna-Marie og Kjetil gjennomgår vedtektene og utarbeider 
forslag til vedtektsendringer.” 

Synøve og Siri, som ikke var tilstede på møtet, kan delta i prosessen dersom de 
ønsker det. 

 

Sak 47/09 Revisjon av plattform 
Sentralstyrets vedtak: 



”Espen, Lars-Petter, Anders og Birgitte gjennomgår gjeldene plattform og 
utarbeider forslag til ny plattform for perioden 2010-2012.” 
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Ida, som ikke var tilstede, kan delta i prosessen dersom hun ønsker det. 

 

Sak 48/09 Barne- og ungdomsråd 
Kjetil påpeker at det vil være smart for HU å melde seg inn i flere paraply-
organisasjoner som lokale barne- og ungdomsråd (BUR) og LNU. Da kan man 
søke om penger flere steder, og foreløpig er det veldig mange kristne 
organisasjoner med i BUR. 

Gunnhild: Hvordan bli man medlem i slike organisasjoner? 

Kjetil: Ikke vanskelig. Ta en telefon/send mail – de har ofte et skjema eller 
lignende å fylle ut. 

Anders: Det må vedtas på årsmøtet til BURet at man blir medlem 

Det påpekes at det ikke finnes BUR i alle fylker og videre at det ofte ikke er 
lokallagene som sliter med penger, men HU sentralt. Lokallagene kan også få 
tilbud om kurs og veiledning fra lokale BUR. 

Sentralstyrets vedtak: 

”Regionskontaktene oppfordrer aktuelle lokallag til å søke medlemskap i 
lokale barne- og ungdomsråd.”  

 

Sak 49/09 Evaluering sommerleir 
Økonomisk var det underforbruk på reise pga. egenandelen. Sentralstyret er enig 
i at det har fungert godt, men at det var overraskende for noen (uvant, ny 
ordning i HU). 

Det var ingen steder man kunne være samlet (slik at sentralstyret har oversikt), 
uten at man holder andre våkne. Norm: Vær oppe så lenge du vil – så lenge du 
også er våken under foredrag og andre arrangementer. Folk må være opplagte 
når det gis beskjeder eller foredragsholdere snakker. Umodent/respektløst for de 
som snakker og de som ønsker å følge med.  

Unødvendig å jage folk i seng siste kvelden? Det er et tett program dagen etter 
også. Droppe teoretisk program siste dagen så folk kan ha det gøy/sosialt 
isteden.  

Linje 6 og 15: Stemmer disse tallene? Linje 62: Martin Stensland (ikke 
Sandberg) 
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For mye ansvar på Oda med leiravisen. 

Ellers var leiren bra – stemningen var fantastisk siste dagen. Sentralstyret kunne 
godt fått mer ansvar. Rollene var litt for dårlig planlagt og forberedt. Ved hjelp 
av sentralstyret kunne man enklere fått oversikt over alle deltagerne. Bør man 
øke deltagertallet til neste år? Det er både realistisk og ønskelig. Det er 



nødvendig for at organisasjonen skal vokse. Erfaringen fra de to siste år sier at 
antall deltagere på sommerleir tilsvarer 10 % av de innmeldte (ikke tellende) 
medlemmene.  
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Mange nye mennesker – forslag om basisgruppe hver kveld – flere aktiviteter for 
å bli kjent med folk man ikke kjenner. SS-medlemmer har ansvar for hver 
gruppe. 

Det er viktig å sørge for at folk ikke blir utenfor/alene. Noen ønsker kanskje ikke 
å være med på alt, men man må prøve å inkludere alle så mye som mulig. 

Gjøre Sentralstyret til en del av leirledelsen? Lage program etc. Utfordringen er 
at for mye blir basert på e-post? Eller så må sentralstyret bruke mer av sin 
møtetid på våren til sommerleirforberedelser. De kan komme en dag tidligere for 
å forberede leiren. 

 

Sak 50/09 Eventuelt 
 
Det ble ikke behandlet noen saker under eventuelt.  

Møtet ble avsluttet kl. 15.10 med møtekritikk: 

Overnatting – kjedelig å bli kastet ut av Cochs. Det var for mye snakking i munn 
på hverandre, mye gjentagelser (selv om det er en god måte å få bekreftelse 
på). Ordstyrer kunne vært strengere. Fikk ikke helt kommet i gang med 
dugnadsarbeidet på lørdag. Det er viktig å være tidsnok! God og nok mat! 
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